

Yahya Ahmed Al sarhani

Yahya.alsarhani@omancollege.edu.om

PERSONAL DETAILS

Date of Birth: 25/2/1973

Citizenship: Omani

Address: PO Box 680 P.C. 320 Barka

Contact Phone Number: Mobile 99434375

WORK EXPERIENCE

1. **Head of student affairs department in Oman College of Management and Technology** from 1/10/2019 -30/8/2021

2. **Lecturer of Accounting in Oman College of Management and Technology** (from 1/9/2015 – Present) as full time.

- I lectured student for Accounting principles (1) (2) , Accounting for Islamic banking, petroleum accounting, Intermediate Accounting(1,2) Accounting for Banks, international Accounting, management accounting, finance companies accounting, advance accounting, Government accounting, petroleum Accounting, Islamic Banking, Banking Marketing .and Cost Accounting(1,2) ,financial sttment analysis ,as a full time.
- From: (October 2006 to August 2013) I Lectured as part time: Accounting Application in Computer, Accounting principles (1) (2), Accounting for Banks, international Accounting, Auditing, management accounting, finance companies accounting, advance accounting, Government accounting, petroleum Accounting ,Cost Accounting 1and 2,Islamic Banking, Banking Marketing.

3. **Accounting Auditor** (Jan 1996-Augustes 2016)

D.G of Financial Planning, Ministry of Finance, Muscat.

- Review the State Final Account and analysis in the field of accounting.
- Review the Quarter Annual Account reports and analysis.
- Study and analysis the report from all Internal Audits in the all ministries.
- Study and analysis the (IFM) reports.
- Review the accounting entries in the ministry.
- Review of all financial statements which belong to ministry, and auditing the final financial report.
- Study and review the content of the reports of the financial control of the State on the results of the examination and audit of the financial business of the ministries
- Prepared the financial report for the GCC in Saudi Arabia Kingdom from 2001 to2002 and 2012.

- Prepared the financial low as a book in (ALNahda printing) company during 2009.

4. **My Research:**

Published Papers:

- Yahya Ahmed Al-Sarhani,30(June 2023), ***The Moderation Effect of Corporate Governance between the Intellectual Capital and the GCC Banking Industry's Performance***, International Journal of Business Society. [The Moderation Effect of Corporate Governance between the Intellectual Capital and the GCC Banking Industry's Performance | International Journal of Business Society \(IJO-BS\)](#).
- Mohammed Babiker Mohammed Ahmed*1 & Yahya Ahmed Al-Sarhani2, 5(2) February, 2018, ***DEVELOPING MECHANISM OF FINANCIAL SYSTEM FOR ISLAMIC BANKS IN SULTANATE OF OMAN***, International Journal of Engineering Researches and Management Studies <https://www.ijerms.com/DOC/Issues%20pdf/Archive-2018/February-2018/3.pdf>.
- Dr. S.M. Tariq Zafar1, Prof. (Dr.) D.S. Chaubey and -Yahya Al-Sarhani, 1, (February 2019), ***A Framework to Achieve Quality and Excellence in Higher Education: A Literature Review*** ,International Journal of Engineering and Management Research <https://www.ijerms.com/Issues.html#>.

Conference:

- 1-YAHYA AHMED SAIF ALSARHANI, 2-NUR HIDAYAH BINTI LAILI, 27-Sep-2020 ***The Impact of Intellectual Capital on GCC Banking Industry Performance***. 3rd UUM International Islamic Business Management Conference 2020 (IBMC2020)24-30 September 2020.
- YAHYA AHMED SAIF ALSARHANI 11-Nov-2020, ***The Concept of Intellectual Capital within Banking Industry in GCC*** THE 9TH ISLAMIC BANKING,ACCOUNTING AND FINANCE,INTERNATIONAL CONFERENCE 10 - 11 NOVEMBER 2020.
- 1-YAHYA AHMED SAIF ALSARHANI, 2-NUR HIDAYAH BINTI 13-Jul-2021, ***Intellectual Capital and GCC Banking Industry Performance*** . INTERNATIONAL ISLAMIC ECONOMIC SYSTEM CONFERENCE,(I-iECONS 2021) 13-15 July 2021

Workshop :

- I made a workshop in Oman College of Management and Technology and was entitled to build and manage teams skills in 17/2/2016.
- I made a workshop in Oman College of Management and Technology and was about honesty of the job. 24/5/2017

I was trainer for the:

- Staff of the Ministry of Finance at the Institute of Public Administration, the subject was the rules of control of revenue and government expenditures in March2010
- Staff from different ministries at the International Academic, the subject was cost of accounting in June2011.
- Some trainees at the Arabian Foundation for Administration Development, the subject were principle of accounting in June2012.
- Staff from Ministry OF Education, the subject was How to calculate the Inventory in March 2013.
- Staff from Ministry OF Education ,the subject was Internal Audit in June2014.

EDUCATION

- Bachelor in Management Sciences, 1991-1995.
SADDAT ACADEMY FOR MANAGEMENT SCIENCES ,Cairo, Egypt.
- Master of ACCOUNTING, 2003- 2006.
CENTRAL QUEENSLAND University, Queensland, Australia.
- Courses taken: Financial Accounting, Organizational Finance, Auditing, Professional and Ethical Practice, Theory of Accounting, Financial and company Accounting, Business law, Taxation law, corporate law.
- Study the PHD in (USIM) college in Malaysia from 2017 to present

Training:

- Ministry of Finance– Malaysia the course is : The Internal Audit - on June 2014
- The Arab Management Association –Cairo from 8-19/9/2012 the course is : Financial Control and the audit for government
- Ministry of Finance–Muscat from 25/2/2012 to 29/2/2012 the course is : (The Budgets)
- The Arab Monetary Fund –ABO Dhabi, from 4-15/1/2009 the course is : financial policies.

- Osool for Training and Consulting-Muscat from 9-12/2/2008 the program is: Evaluation Internal System (COSO Approach).
- The Arab Monetary Fund –ABO Dhabi, from 9-27/9/2001 the course is Monetary and banking statistics
- The Arab Planning Institute-Kuwait, from 23/10/1999 to 17/11/1999- the course is: (Economic Reform Policies).

Skills

- Fluent in spoken and written English and Arabic.
- Have an excellent knowledge of Microsoft office (Word, EXCEL, Acces)
- I pass the IC3 exam in 7/2010.
- Have a strong analytical skills and an outstanding knowledge of conducting empirical work.

REFERENCES- Available upon request.

السيرة الذاتية

يحيى بن أحمد بن سيف السرحاني

alsarhani_yahya@hotmail.com

البيانات الشخصية:

تاريخ الميلاد: 1973/2/25م

الجنسية: عماني

العنوان: سلطنة عمان - صندوق البريد: 506 والرمز البريدي: 100 مسقط

الإتصال: الهاتف النقال 99434375

الخبرة:

- 1- رئيس قسم شؤون الطلبة في كلية عمان للدارة والتكنولوجيا منذ 2019/10/1 وحتى 30/8/2021
- 2- محاضر في كلية عمان للادارة والتكنولوجيا منذ 2015/8 محاضرا بدوام كاملا وقمت بتدريس مبادئ المحاسبة (1,2), محاسبة التكاليف (1,2), محاسبة النفط والمعادن, المحاسبة المتوسطة (1,2), البنوك الاسلامية و التسويق المصرفي. محاسبة دولية, التدقيق, المحاسبة الإدارية ومحاسبة شركات الأموال, محاسبة متقدمة, محاسبة حكومية وتحليل القوائم المالية .
وكنت اعمل محاضرا بدوام جزئي في نفس الكلية على فترتين:
الاولى :

من شهر 2006/10 إلى شهر 2009/8 م حيث قمت بتدريس عدة مواد منها: تطبيقات المحاسبة في الحاسوب, محاسبه مالية (1) (2), محاسبة منشآت (بنوك), محاسبة دولية, التدقيق, المحاسبة الإدارية ومحاسبة شركات الأموال, محاسبة متقدمة, محاسبة حكومية, محاسبة النفط.
الثانية:

من شهر 2012/10 الى الوقت الحالي واقوم بتدريس مادتي مبادئ المحاسبة (1) وكذلك (2) ومحاسبة متوسطة، ومحاسبة التكاليف (1).

- 3- مدقق حسابات في دائرة الرقابة المالية - مديرية التخطيط المالي- وزارة المالية من 1996/1/1م الى 2016/8
-- مراجعة الحساب الختامي للدولة والقيام بتحليله وفق مجالات المحاسبة.
_ مراجعة تقارير الحسابات الربع سنوية والقيام بتحليلها.

_ دراسة وتحليل جميع التقارير التي تصل الينا من قبل جميع دوائر التدقيق الداخلي للوزارات الحكومية.
_ دراسة وتحليل جميع التقارير التي تصل الينا من صندوق النقد الدولي.
- دراسة ما تتضمنه تقارير الرقابة المالية للدولة المتعلقة بنتائج فحص وتدقيق الاعمال المالية للوزارات -
والوحدات الحكومية المختلفة ، وكذلك التقارير التي تعدها تلك الجهات للرد على الرقابة المالية للدولة في هذا الشأن.

_ مراجعة القيود المحاسبية التي تعدها الوزارة.
_ مراجعة القوائم الختامية الخاصة بالوزارة وفحص الحساب الختامي واعداد تقرير بذلك.
_ قمت باعداد تقرير لجنة الرقابة المالية والإدارية لمجلس التعاون الخليجي عن السنة المالية المنتهية في 2001م و 2002م و2012م في المملكة العربية السعودية.
- قمت باعداد ومتابعة طباعة القانون المالي خلال سنة 2009 م في مطبعة النهضة.

البحوث:

الاوراق العلمية:

- 1- محمد بابكر محمد أحمد * ويحيى أحمد السرحاني ، 5 (2) فبراير 2018 ، تطوير آلية النظام المالي للبنوك الإسلامية في سلطنة عمان ، المجلة الدولية للبحوث الهندسية والدراسات الإدارية
<https://www.ijerms.com/DOC/Issues/20pdf/Archive-2018/F February-2018/3.pdf>.
- 2- د. طارق ظفر و أ.د. د.س. شوبي ويحيى السرحاني.1 (فبراير 2019) ، إطار عمل لتحقيق الجودة والتميز في التعليم العالي: مراجعة الأدب ، المجلة الدولية لأبحاث الهندسة والإدارة
<https://www.ijerms.com/Issues.html#>.

المؤتمرات:

- 1- يحيى أحمد سيف السرحاني ، نور هداية بنتل الليلي ، 27-سبتمبر -2020 تأثير رأس المال الفكري على أداء الصناعة المصرفية في دول مجلس التعاون الخليجي. مؤتمر UUM الدولي الثالث لإدارة الأعمال الإسلامية 2020 24-30 (IBMC2020) سبتمبر 2020.
- 2- يحيى أحمد سيف السرحاني 11-نوفمبر -2020 ، مفهوم رأس المال الفكري في الصناعة المصرفية في دول مجلس التعاون الخليجي ، المؤتمر الإسلامي التاسع للمصارف والمحاسبة والتمويل ، المؤتمر الدولي 10-11 نوفمبر 2020.
- 3- يحيى أحمد سيف السرحاني ، 2-نور هداية بنتل 13-يوليو -2021 ، رأس المال الفكري وأداء الصناعة المصرفية في دول مجلس التعاون الخليجي. المؤتمر الدولي للنظام الاقتصادي الإسلامي-I (ECONS 2021) يوليو 2021 13-15

ورش العمل :

- قمت باقامة ورشة عمل في كلية عمان للادارة والتكنولوجيا بعنوان (تشكيل وبناء فريق العمل وفق مفهوم الجدارة) بتاريخ 2016 /2/17
- قمت باقامة ورشة عمل في كلية عمان للادارة والتكنولوجيا بعنوان (الامانة الوظيفية) بتاريخ 2017 /5/25

عملت مدرباً حيث :

- 1- قمت بتدريب موظفي وزارة المالية في معهد الادارة العامة في مجال (الايرادات الحكومية ومراقبة المصروفات) في شهر مارس 2010م.
 - 2- استعانت بي (الاكاديمية الدولية للتدريب) لتدريب عدد من الموظفين في مجال محاسبة التكاليف في شهر يونيو 2011م.
 - 3- قمت بتدريب عدد من المتدربين في المؤسسة العربية للتنمية الادارية في مجال مبادئ المحاسبة المالية في الفترة من 2012/5/12م الى 2012/6/5م.
 - 4- قمت بتدريب عدد من المتدربين من وزارة التربية والتعليم في مجال احتساب المخزون في مارس 2013.
 - 5- قمت بتدريب عدد من المتدربين من وزارة التربية والتعليم في مجال التدقيق الداخلي في الفترة من 2014/6/22م الى 2014/6/26م
- الشهادات الدراسية:
- 1- بكالوريوس في إدارة العلوم المالية في جمهورية مصر العربية- القاهرة- أكاديمية السادات للعلوم الإدارية – من 1991م إلى 1995م.
 - 2- ماجستير في المحاسبة من إستراليا- بيرزبن- جامعة سنترال كوينزلاند – من 2003م إلى 2006م
- المواد التي أخذت: المحاسبة المالية، التدقيق، نظريات المحاسبة، محاسبة الشركات، القانون المالي، قانون الضرائب، قانون الشركات.

التدريب:

- 1- دورة في المعايير الدولية في التدقيق والرقابة المالية - كوالمبور خلال الفترة 2014/6/8م الى 2014/6/12م من قبل الشرق الاوسط للتدريب والتطوير.
- 2- دورة في الرقابة المالية والتدقيق الاداري في الوحدات الحكومية – القاهرة خلال الفترة 2012/9/8 الى 2012/9/19م من قبل جمعية ادارة الاعمال العربية
- 3- دورة في الموازنة العامة للدولة مسقط خلال الفترة 2012/2/25 الى 2012/2/29م من قبل وزارة المالية
- 4- دورة في ادارة الاقتصاد الكلي وقضايا السياسة المالية – أبوظبي- من 2009/1/15-4 من قبل صندوق النقد العربي.
- 5- تقييم أنظمة الرقابة الداخلية وفق نظام سي او اس او- مسقط خلال الفترة من 2008/2/12-9 من قبل شركة أصول.
- 6- دورة في الإحصاءات النقدية والمالية – أبوظبي- من 2001/9/27-9 من قبل صندوق النقد العربي.
- 7- دورة سياسات الإصلاح الإقتصادي- الكويت – من 1999/10/23 الى 1999/11/17م من قبل المعهد العربي للتخطيط .

المهارات:

- 1- التحدث والكتابة باللغتين العربية والإنجليزية.
- 2- معلومات أكثر من جيدة في الميكروسوفت اوفس وخصوصا الإكسل.
- 3- تم إجتياز إمتحان (الأي سي 3) خلال شهر يوليو 2010م
- 3- قابلية كبيرة للتعامل مع الآخرين وحب العمل مع الموظفين.